
RAJA Constanța are pregătite
mai  multe  echipe  care  vor
interveni  în  urma  ploilor
anunțate de meteorologi
4 iunie 2016 18:56
În urma atenționărilor meteo, la nivelul SC RAJA SA s-au luat
toate  măsurile  necesare  pentru  a  se  putea  interveni  cu
promptitudine. Astfel, la nivelul municipiului Constanta, dar
si in restul localitatilor de la nivelul judetului vizate de
ploi letorentiale, au fost pregatite sa intervina 46 de echipe
de  intervenţie  dotate  cu  wome,  vidanje  și  pompe  de  mare
putere.

Până  la  această  oră,  din  cauza  ploilor,  la  dispeceratul
societăţii   s-au  înregistrat  11  reclamatii  venite
din municipiul Constanta – cartierele Km 4-5, Km5 si CET, dar
si  din  localitatea  Eforie  Nord.  In  localitatea  Valu  lui
Traian, au fost trimise 6 echipe de interventie dotate cu
vidanje si pompe de mare putere.

Facem un apel către toţi abonaţii care înregistrează probleme
la  sistemul  de  alimentare  cu  apă  potabilă  şi  canalizare,
pentru remedierea acestor situaţii într-un timp cât mai scurt
să sesizeze toate avariile apărute la dispeceratul societăţii
la numărul de telefon 0241.66.44.44.
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Aleea  Teilor  nu  va  fi
finalizată  vara  aceasta.  Pe
şantier se munceşte cu frâna
de mână trasă! (video)
4 iunie 2016 18:56

Aleea Teilor: străduţa unde sute de vedete autohtone, dar şi
de renume mondial, şi-au lăsat amprenta în pietrele care le-au
purtat numele. Dispărute între timp, sparte sau deteriorate.
Pe vremuri locutorii Mangaliei o numeau Aleea Stelelor de
Mare, dar, în ultimii ani s-a bătut monedă pe cei câţiva
copaci odinioară falnici, ce parfumau lungile seri de vară ale
turiştilor  şi  localnicilor  aflaţi  la  plimbare.  Tei  care,
ciuntiţi într-o duşmănie ciclică şi ale căror rădăcini sunt,
în continuare, expuse într-o lugubră imagine a neputinţei, îşi
vor da, cu siguranţă, obştescul sfârşit până la finele verii.

Vară ce se anunţă lungă, fierbinte şi fără niciun fel de
finalitate în privinţa Aleii Teilor. Praf, moloz, gunoi cu
tonele, dale de granit care, ba se pun, ba se scot, un zid ba
strâmb, ba lung, ba lat sau prea înalt, care se ridică, se
dărâmă,  dispare  şi  reapare,  purtând  strigătul  acuzator  al
învrăjbirii cetăţenilor.

Turişti şi localnici, deopotrivă, care sar, „căpreşte“, din
piatră în piatră, din bulgări de noroi în bolovani de noroi,
din  groapă  în  groapă,  încercând  să  ajungă  pe  plajă  cu
picioarele  tefere.  Aleea  Teilor  nu  se  va  termina,  cu
siguranţă, vara aceasta, posibil nici anul acesta: lucrările
de mântuială, făcute de o mână de muncitori sictiriţi că nu
îşi iau salariile la timp, vor fi reluate din nou şi din nou,
la nesfârşit, într-o perfectă roată kafkiană.

Azi, pe şantier, nu se lucra. Cei trei-patru angajaţi zăceau,
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toropiţi, la umbră. Unul singur, la vederea camerei, a reuşit
„performanţa“ să mute dalele de granit din stânga în dreapta,
poate pentru a ne lua noi nişte cadre ceva mai dinamice. Nu l-
a ţinut mult: s-a dat bătut după cinci minute. În rest, pe
Alee, e tăcere!…

n.r.  Potrivit  reprezentanţilor  primăriei,  valoarea  Aleii
Teilor este de 17,5 milioane de lei.

 

Parcul  Nevergreen,  poveste
fără sfârşit: niciun muncitor
nu a mai fost văzut la lucru
de săptămâna trecută! (video)
4 iunie 2016 18:56

Au  trecut,  deja,  două  termene  de  finalizare  a  mult
trambiţatelor  proiecte  demarate  din  fonduri  europene  şi
lungite,  parcă  la  nesfârşit,  din  banii  contribuabililor
Mangaliei.  Lucrările  la  Parcul  Evergreen,  care  este  pe
jumătate  Everyellow  –  cele  câteva  fire  de  verdeaţă  fiind
pălite sau gata moarte – şi jumătate beton, stagnază de zile
bune. Locuitorii din zonă ne-au spus că muncitorii nu şi-au
făcut apariţia pe şantier de săptămâna trecută. În momentul în
care au reclamat acest lucru, nemulţumiţi fiind că tonele de
praf  le  îmbâcsesc  şi  casele  şi  plămânii  copiilor,  iar
şantierele abandonate le pun celor mici integritatea fizică în
pericol,  li  s-a  spus  că  este  suficient  ca  aceştia  să  se
„plimbe“ pe porţiunea de cîteva sute de metri, care, de bine
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de rău, a fost parţial finalizată. Tot această porţiune a
apărut şi în videoclipul electoral actualului primar Cristian
Radu, camera de filmat „sărind“, convenabil, celelalte mii de
metri pătraţi abandonaţi în moloz.

Pentru informarea cetăţenilor noştri, care visau să îşi lase
copiii, în siguranţă, să se joace în atât de pompos numitul
Parc Evergreen încă de anul trecut, vă prezentăm imagini de pe
Şantierul Evergreen unde, nici ţipenie de muncitor nu şi-a
făcut apariţia de zile în şir.

n.r.  Potrivit  reprezentanţilor  Primăriei  Mangalia,  valoarea
Proiectului Parcului Evergreen este de 17 milioane de lei.

 

 

Callatienii au demonstrat că
„Povestea  nu  e  doar  un
text….”
4 iunie 2016 18:56

În perioada noiembrie 2015- mai
2016,  25 de elevi din clasa a
III-a A de la  Liceul Teoretic
“Callatis”   au  participat  la
proiectul judeţean „Povestea nu
e doar un text ….”

Proiectul  de  consiliere  educaţională  este  implementat  de
Centrul  Judeţean  de  Resurse  și  Asistenţă  Educaţională
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Constanţa în parteneriat cu 7 de unităţi școlare din judeţ.

Scopul proiectului a constat în dezvoltarea comportamentelor
dezirabile ale elevilor în vederea construirii unei imagini
pozitive despre sine prin intermediul poveştilor.

În Liceul Teoretic Callatis, proiectul a fost coordonat de
profesor  psiholog  Carmen  Faliboga  în  echipă  cu  profesorul
pentru învăţământ primar Mariana Neculăeş.

„Poveştile  contribuie  enorm  la  educaţia  copiilor,  clădind
caractere puternice, insuflând curaj şi principii morale, fără
a neglija iscusinţa şi înţelepciunea. Poveştile focalizează
atenţia copiilor către aspectele pozitive ale vieţii, fără a
nega  dificultăţile,  oferindu-i  răspunsuri  şi  soluţii  cu
ajutorul  cărora  să  lupte  împotriva  obstacolelor  reale”,  a
declarat psiholog Carmen Faliboga, coordonatorul proiectului.

Formarea  abilităților  și
competențelor  profesionale
ale elevilor de la Colegiul
Economic Mangalia în unități
de  turism  din  Granada
(Spania) și Paphos (Grecia)
4 iunie 2016 18:56
Colegiul Economic Mangalia a câștigat finanțarea proiectului
de mobilitate Eramus+, „Skills and professional competence  in
gastronomy  depth  by  European  placement”  (Abilități  și
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competențe  profesionale  în  gastronomie,  aprofundate  prin
plasament  european)  înregistrat  cu  nr.  2016-1-RO01-
KA102-024203, perioada de implementare fiind mai-iunie 2017.

În urma derulării stagiului de 3 săptămâni, se va  asigura
formarea viitorilor absolvenţi de liceu tehnologic în directă
legătură cu cerinţele de pe piaţa forţei de muncă din domeniul
alimentației  si  turismului.  Prin  efectuarea  stagiilor  de
pregătire practică în întreprinderi de specialitate din cele
mai puternice industrii de turism din Europa și din lume –
Spania și Cipru, ne vom îndeplini principala ţintă strategică
din  Planul  de  Acțiune  al  Școlii  –  corelarea  pregătirii
profesionale a absolvenţilor cu cerinţele pieţei muncii. Vom
crea  astfel  un  model  de  abordare  a  formării  iniţiale  de
specialitate,  cu  rol  multiplicator  şi  formator  pentru
viitoarele  generaţii  de  absolvenţi.

La acest proiect vor participa  32  elevi, 18 din clasa a X-a
(ciclul inferior al liceului), filieră tehnologică, domeniul
de pregătire generală-alimentație  și 14 elevi din clasa a XI
–  a  (ciclul  superior  al  liceului)  calificarea  Organizator
banqueting.

Organizațiile intermediare sunt: Mobilitate Proiecte Europene
Granada (o organizaţie de formare  privată care  furnizează 
în  principal  activități  de  formare  profesională)  și
Organization for Promotion of European Issues, un ONG din
regiunea Paphos, care acordă o atenție deosebită problemelor
de  educație,  cultură  și  tineret.  Stagiile  de  pregătire
practică se vor desfășura în unități hoteliere partenere ale
organizațiilor  intermediare,  cu  care  au  fost  încheiate
contracte de colaborare.



Intimidarea  și  amenințarea,
instrumentele  folosite  de
primarul  Radu  pentru  a
stăpâni Mangalia
4 iunie 2016 18:56

Mangalia, a ajuns, din păcate,
să  înregistreze  cele  mai
aberante premiere naționale. Una
dintre acestea, să fie condusă
timp de 4 ani de către un primar
iute la mânie, sâcâit, iritat,
care s-a folosit de intimidări
și  amenințări  pentru  ca
lucrurile să iasă, întotdeauna,
după voia sa.

La  început  de  mandat,  primii  luați  în  vizor  au  fost
jurnaliștii  cărora  le-a  strigat  un  ”amabil”:  ”O  să
dispăreți!”, după publicarea unui articol despre retezarea a
zeci de copaci din oraș. Nu am dispărut, și vă asigurăm că nu
vom dispărea, indiferent de rezultatul alegerilor din 5 iunie!

Au  urmat  medicii  de  familie  și  cei  specialiști  ce  dețin
cabinete în incinta Policlinicii. La o întâlnire ce a avut loc
la Casa de Cultură, edilul i-a jignit pe medici, i-a amenințat
că îi va da afară din cabinete, transformând un dialog ce se
dorea constructiv într-un bâlci. Supărați din cauza modului în
care au fost tratați și mai ales din cauza faptului că după o
viață  de  studii,  nu  merită  să  fie  urecheați  de  către  un
primar, mai multe cadre medicale au părăsit sala. Din păcate,
unii medici chiar și-au pierdut cabinetele, iar altora li s-a
pus  bețe  în  roate  în  momentul  în  care  și-au  dorit  să-și
extindă activitatea.
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Discuții  în  contradictoriu  au  avut  loc  tot  între  edil  și
părinții copiilor cu afecțiuni cronice, cărora li s-a promis
un  centru  la  Mangalia  pentru  a  nu  mai  fi  nevoiți  să  se
deplaseze la Constanța, însă bieții oamenii au rămas doar cu
ieșirile necontrolate ale conducătorului municipiului.

Tonul răstit a fost folosit și la întâlnirea cu chiriașii ANL-
urilor, dar nu numai, care veniseră în audiență pentru a-i
transmite edilul că nu consideră normal să achite impozite
pentru locuințele care nu le aparțin.

Despre nervii etalați în ședințele Consiliului Local, nu are
rost să spunem foarte multe, pentru că au fost filmate. Cert
este că i-a tratat de multe ori pe consilieri ca și cum
aceștia i-ar fi fost doar niște subordonați leneși, când de
fapt, obligația primarului este aceea de a pune în aplicare
hotărârile aprobate în ședințe.

 

Deși nu excelează profesional, unii funcționari s-au făcut
remarcați prin manifestări grosolane

 

Elanul cu care și-a expus calitatea de stăpân absolut i-a
molipsit și pe cei care îi sunt cu adevărat subordonați, adică
funcționarii din Primărie și celelalte servicii publice. Așa
se face că nu de puține ori, angajații cu funcții de conducere
sau de execuție au urlat la consilieri, s-au dat în spectacol,
s-au purtat ca și cum s-ar fi aflat pe un stadion, nu într-o
sală de ședințe. Prin intermediul recitalurilor lor, au cerut
bani pentru protocol, și nu oricum, ci pe un ton vecin cu
isteria,  pentru  salarii  și  alte  cheltuieli  care  trebuiau
prevăzute în momentul prezentării bugetului local în vederea
aprobării.

Oricine lucrează în administrație știe că salariile trebuie
prevăzute în buget la începutul anului pentru 12 luni, nu



pentru  3,  cum  s-a  procedat  la  Mangalia.  Când  banii  s-au
epuizat,  au  început  țipetele  funcționarilor  că  nu  pot  da
salarii sau hrană pentru cantina socială, ori pentru alte
lucruri urgente. De fapt, se preferau rectificările de buget
în care pe lângă banii necesari pentru salarii și hrană, erau
introduse la pachet și alte cheltuieli păguboase.

Să sperăm însă că astfel de practici nu vor fi permise și nici
tolerate de noul Consiliu Local. Să sperăm că aleșii își vor
cunoaște și respecta drepturile, astfel să nu mai fie umiliți
și jigniți, și că nu vor mai permite funcționarilor, care
doresc să dea bine în ochii șefului, să mai aibă comportamente
grobiene.

În  ședințele  de  Consiliu,  intervențiile  trebuie  făcute
organizat, cu acordul președintelui, nu haotic, așa cum s-a
întâmplat în ultimii ani. În același timp, consilierii trebuie
să apere drepturile cetățenilor care le prezintă problemele pe
care le au ori abuzurile făcute de către unii funcționari.
Care  abuzuri?  Neeliberarea  avizelor,  a  autorizațiilor,
sfidarea, tonul plictisit sau iritat al unor funcționari care
se  cred  patroni,  când  de  fapt,  sunt  plătiți  de  către
contribuabili,  și  altele  asemenea.

Lista lui Radu

Tocmai  aceste  atitudini  sfidătoare  au  creat  legende  și
zvonuri, împrăștiate prin oraș, potrivit cărora dacă actualul
primar  va  mai  câștiga  un  mandat,  ar  avea  de  gând  să-i
urechească pe cei care i s-au împotrivit. Se aude că nu vor
scăpa de furia edilului agenții economici (probabil mai multe
amenzi), locatarii barăcilor (probabil evacuați) și celorlalte
cartiere  nevoiașe,  adversarii  politici  (probabil  mai  multe
reclamații)  și în general cei care i-au făcut opoziție. Mai
mult decât atât, anumite persoane din apropierea edilului s-ar
fi lăudat prin oraș că dacă vor obține victoria ”vor intra cu
buldozerul!”. Nu au precizat și unde vor intra cu buldozerul,
dar suntem siguri că s-au referit la Parcul Ever Gren, un



veșnic șantier în lucru…

Evident, acestea nu sunt decât artificii aruncate pentru a da
puțină culoare și strălucire campaniei plină de restricții.

Este greu de crezut că, indiferent de rezultatul alegerilor,
se va reinstala atmosfera de frică pe care o semănase un fost
primar a cărui carieră de edil s-a încheiat după doar un
mandat.

Oamenii  știu  că  frica  dezumanizează,  îngenunchează  și
paralizează, tocmai de aceea nu va exista riscul de a cădea
victime ale unui eventual asalt.

Mangalia nu mai trebuie să fie timorată, trebuie să lupte
pentru binele ei, trebuie să-și apere drepturile, să nu-și
piardă identitatea, evident, cu ajutorul oamenilor care doresc
să se implice mai mult în viața comunității. În caz contrar,
riscul de a fi dirijați de alții, va spori  incertitudinea
viitorului.

Copiii  de  la  „Gala
Galaction“, mici Brâncuşi de
ziua lor
4 iunie 2016 18:56
Mangalia  a  îmbrăcat  haine  de  sărbătoare  de  1  Iunie,  Ziua
Internaţională a Copilului. În cadrul Zilelor Şcolii „Gala
Galaction“, la ceas aniversar – 30 de ani de la înfiinţare –
micuţii  claselor  primare  au  fost  îndemnaţi  de  cadrele
didactice, să devină mici artişti, mici „Brâncuşi“. Astfel,
timp de mai multe ceasuri, toti micuţii au fost prezenţi în
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curtea şcolii, unde au modelat, din lut, diferite obiecte, pe
care,  ulterior,  le-au  dăruit  prietenilor  lor.  Această
activitate, sugestiv intitulată „Meşteşugaşul“ este penultima
dintr.o serie de manifestări dedicate celor mai mici dintre
elevii unităţii de învăţământ. Vineri va avea loc un flash
mob, numit „Zâmbește și dăruiește”, în cadrul căruia elevii
vor citi, în centrul oraşului, iar ulterior vor dărui volumele
celor prezenţi în faţa Casei de Cultură.

Potrivit  unuia  dintre  coordonatorii  proiectului  de  astăzi,
prof. Elfride Chiriac, activitatea de modelare în lut a fost
dedicată lui Constantin Brâncuşi care, la o vârsă fragedă, a
început să lucreze cu ceramică.

Extrem de încântaţi, copiii participanţi au modelat zeci de
figurine din lut, pe care, ulterior, le-au dăruit celor dragi.

Falsh mob-ul care va avea loc vineri, se doreşte o acţiune în
cadrul căreia cei mici să înveţe să dăruiască, iar spectatorii
lor, cetăţenii Mangaliei, să redescopere tainele şi plăcerea
cititului: „Copiii vor citi, timp de cinci minute, în centrul
oraşului, în linişte, pentru ca, apoi, sa dăruiască volumele
din care au lecturat celor prezenţi în faţa Casei de Cultură,
însoţite  de  un  cadou  dulce”,  ne-a  declarat  prof.  Elfride
Chiriac.

Mangalia participă la alegeri
cu doi candidați în arenă și
alți cinci pe margine, care
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fac galerie!
4 iunie 2016 18:56

Întrebarea  care  se  află,  în
aceste zile, pe buzele tuturor
este  ”Cine  va  fi  primar  al
Mangaliei după data de 5 iunie”?
Campania electorală amorțită se
apropie  de  sfârșit,  perioadă
care,  de  altfel,  nu  le-a  dat
prea multe opțiuni candidaților

pentru a-și atrage voturi. Noile reguli de campanie, unele
binevenite,  altele  aberante,  i-au  determinat  pe  cei  care
doresc să ajungă primari să-și bazeze strategia de captare a
voturilor  prin  dialogul  direct  cu  cetățenii.  Unii  dintre
candidați  au  fost  destul  de  prezenți  în  cartierele
municipiului,  în  timp  ce  alții  au  apărut  sporadic,  la
începutul  și  sfârșitul  campaniei.

Avem 7 politicieni care doresc să ocupe scaunul de primar,
persoane cunoscute sau mai puțin cunoscute, cu planuri de
salvare a Mangaliei, similare pe alocuri, diferența fiind dată
de cantitatea proiectelor pe care le au în vedere și pe care
promit că le vor aplica în cazul câștigării alegerilor.

Primarul în funcție Cristian Radu se află, spun sondajele, pe
un  trend  descendent.   Motivele  sunt  numeroase:  a  pierdut
finanțările europene pentru proiectele de interes local. Și-a
îndeplinit programul electoral 2012 – 2016 în proporție de cel
mult 30%. Dacă am face o comparație cu mandatul lui Tusac, ce
a cuprins lucrări de reamenajare și modernizare a stațiunilor
Neptun și Olimp, a Portului Turistic și cordonulului Saturn –
Venus, anveloparea unor blocuri și plombarea străzilor, putem
concluziona  că  actualul  primar  nu  s-a  ridicat  nici  la
jumătatea prestației predecesorului său. În schimb, primarul
Radu ne-a lăsat moștenire câteva trotuare reabilitate, unde s-
au montat pavele, o intrare în Saturn curioasă de care nu
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aveam nevoie și un sens giratoriu costisitor care, în mod
normal, trebuia să fie ultima grijă a edilului, în condițiile
în care municipiul are atâtea lipsuri.

Zanfir Iorguș, fost primar, fost deputat, în prezent, candidat
independent. Despre cariera sa în administrația publică au
curs râuri de cerneală, albastră, roșie, neagră, în funcție de
impresia pe care au lăsat-o deciziile pe care le-a luat. A
făcut  cunoscută  Mangalia,  inclusiv  în  străinătate,  prin
evenimente cultural-artistice de calitate, a reușit să mențină
municipiul  curat  și  plin  cu  flori,  a  acordat  atenție
Educației, Asistenței sociale și construcției de locuințe.

Bogdan Maganu, viceprimar în funcție, s-a  aflat în umbra
primarilor  Claudiu  Tusac  și  Cristian  Radu.  Nu  a  inițiat
decizii care să schimbe părțile negative ale municipiului.
Candidat stabilit pe ultima sută de metri, decizie ce a creat
rumoare, candidat fără notorietate, care nu a confirmat, și
prin urmare, nu s-a impus la nivel local, fiind plasat în
sondaje pe locul al treilea.  Program electoral minimalist, ce
aduce mai degrabă cu o ciornă.

Sorin Mihai, profesor de Limba și Literatura Română, inspector
general adjunct, fără experiență în admnistrația publică. În
această campanie, a dovedit perseverenţă, și-a fructificat la
maximum şansele, însă partidul din partea căruia candidează
nu-i  oferă  o  platformă  care  să-l  promoveze  în  funcţia  de
primar.

Constantin  Bârboră,  profesor  de  sport,  fost  fotbalist  al
Mangaliei, cunoscut în lumea sportului. Din păcate, partidul
pe care îl reprezintă este cotat la nivel național cu 8% ,
ceea ce înseamnă că la Mangalia este greu de crezut că va
trece de pragul electoral de 5%.

Dan  Moldovan  consilier  local,  a  încercat  să-şi  creeze  o
imagine de rival redutabil, însă trecutul său politic i-a
creat  ceva  probleme.  În  2008,  a  fost  consilier  local  din



partea  PDL,  însă  din  primele  luni  de  mandat  s-a  alăturat
primarului în funcţie Claudiu Tusac. În 2012, a fost ales
consilier local pe lista PSD, însă tot în primele luni a
trecut de partea lui

Cristian Radu. Atitudinea rebelă față de partidele care l-au
făcut consilier îl va costa acum, astfel că este posibil să nu
treacă de pragul electoral de 5%.

 Ion Mincă, un participant cu state vechi la alegerile locale.
Nemulţumit că nu a avut ocazia să se manifeste pe sticlă în
cadrul unor emisiuni în perioada acestei campanii, ratând,
astfel,  ocazia  de  a-și  desființa  rivalii  cu  dezvăluiri
incendiare şi atacuri virulente, așa cum ne-a obișnuit anii
trecuți. Și în cazul domniei sale, intrarea în Consiliul Local
rămâne un semn de întrebare, dar cine știe, poate va avea
sorți de izbândă, caz în care se va afla, din nou, în postura
celui care va înclina balanța în luarea deciziilor, în funcție
de starea sufletească…

Din discuțiile purtate cu cetățenii, dar și din rândurile
scrise de către aceștia pe rețelele de socializare reiese
faptul că își  doresc un primar abil, un bun gospodar, care să
nu-i trateze de sus, care să le asculte nemulțumirile, care să
le dea soluții și care să-și respecte promisiunile.

Sondajele  de  opinie  arată  că  singurul  care  îi  poate  crea
neplăceri actualului primar este

Zanfir Iorguș.  În plus, electoratul compară frecvent Mangalia
lui Iorguș cu Mangalia lui Radu, gustul amar al cetățenilor
fiind lăsat de faptul că edilul în funcție preferă să lucreze
cu  persoane  străine  de  oraș,  patriotismul  local  fiind
inexistent.

Oamenii  au  mai  realizat,  chiar  dacă  nu  au  experiență  în
politică, dar pe care o disecă cu dexteritate, că voturile
date  altor  candidați  decât  primilor  clasați  în  sondaje,
respectiv Iorguș și Radu, sunt voturi irosite, aruncate pe



fereastră.

Așadar,  lupta  decisivă  se  va  da  între  fostul  și  actualul
primar, ceilalți candidați având rolul de a încurca ițele
protagoniștilor.

Prin urmare, este recomandabil ca electoratul nehotărât să
opteze  fie  pentru  Iorguș,  fie  pentru  Radu,  chiar  dacă
simpatizează un alt candidat, întrucât soarta Mangaliei va fi
hotărâtă doar de către unul dintre cei doi.

În  ziua  votării  vă  puteţi
ridica buletinul de la SPCLEP
până la orele 21.00!
4 iunie 2016 18:56
În scopul asigurării cadrului necesar desfășurării în condiții
optime  a  procesului  electoral  din  data  de  05.06.2016,  în
cadrul  Serviciului  Public  Comunitar  Local  de  Evidență  a
Persoanelor Mangalia s-au stabilit următoarele:

– Extinderea programului de lucru cu publicul, astfel: în data
de  04.06.2016,  între  orele  08:00-16:00,  iar  în  data  de  
05.06.2016, între orele 07:00-21:00.

În ambele zile se vor putea atât depune, cât și ridica actele
de identitate.

-Intensificarea  deplasărilor  cu  stația  mobilă  pentru
persoanele netransportabile sau aflate la distanțe mari față
de sediul SPCLEP Mangalia.

-Transmiterea de invitații către persoanele care nu dețin acte
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de identitate sau dețin acte de identitate cu termenul de
valabilitate expirat, pentru a se prezenta la sediul SPCLEP.

-Soluționarea cazurilor particulare ale solicitanților care nu
îndeplinesc  condițiile  necesare  eliberării  cărții  de
indentitate  prin  eliberarea  de  cărți  provizorii.

 

Având în vedere cele prezentate mai sus, rugăm cetățenii să-și
verifice valabilitatea actului de identitate pe care îl dețin!

Ediţia  a-VIII-a  a  Cupei
„Extreme Fight”
4 iunie 2016 18:56
Duminică 5.06.2016 la Sala Sporturilor din Constanţa se va
desfăşura ediţia a-VIII-a a Cupei „Extreme Fight”.

La concurs vor participa copii 4-13 ani, cadeţi 14-15 ani,
juniori  16-17  ani  şi  seniori  18-34  ani.  Disciplinele  de
concurs  sunt:  Kung-Fu,  Karate  Kyokushinkai,  Kick-Boxing  şi
MMA.        Probele de concurs sunt următoarele:

-La  Kung-Fu:  „Light-Fighting  Sanda”,  „Erjie-Gun  Fight”  şi
„Total-Contact Fighting”.

-La Karate Kyokushinkai: Kumite „Knock-Down” şi „Kata”.

-La Kick-Boxing „Low-Kick” cu reguli K-1.

-Meciuri de MMA, pe ring.

La Cupă şi-au anunţat participarea cca. 120 sportivi din 17
cluburi sportive:
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-CS „Marea Neagră” Constanţa.

-CS „Sakura” Constanţa.

-CSU Neptun Constanţa.

-CS „Wind Extreme”  Constanţa.

-CS „Taichido-Ryu” Constanţa.

-CS „Salamandra” Constanţa.

-CS „Keru Kento” Constanţa.

-CS „Asihara Karate” Constanţa.

-CS „Vixon Fight” Constanţa.

-CS „Pontica” Constanţa.

-CS „Mawashy UFC” Constanţa.

-CS „Bluto Team” Tulcea

-CSA „Axiopolis-Sport” Cernavodă.

-CS „Martial Academy” Năvodari.

-CS „Noua Generaţie” Mangalia.

-CS „Shaolin Callatis” Mangalia.

-CS Agigea.

Programul concursului este următorul:

-10.00-10.15: Deschiderea oficială.

-10.15-14.00: Pe ring meciuri la Kick-Boxing K-1, la tatami
nr. 1 meciuri la Kung-Fu „Light-Fighting Sanda” şi „Erjie-Gun
Fight”, iar la tatami nr. 2 la Karate Kyokushinkai.

-14.00-14.30: Pauza de masă.



-14.30-18.00:  Pe  ring  meciuri  la  „Total-Contact  Fighting”,
Kick-Boxing K-1 şi MMA.

-18.00-18.30: Festivitatea de premiere.

Intrarea este liberă!

Realizările  primarului
comunei  Limanu,  Nicolae
Iustin Urdea 2000 -2016
4 iunie 2016 18:56
 

Zona Limanu

2000 – 2004

Înlocuirea mobilierului vechi de peste 30 de ani din Şcoala
Generală Limanu şi Grădiniţa Limanu cu mobilier nou, modern;

Pietruirea şi acoperirea cu strat asfaltic a 7,5 km de drumuri
de pământ;

Înfiinţarea Secţiei de Gospodărire Comunală;

Electrificarea zonei II;

Repararea şi reamenajarea Cabinetului medical;

Reparaţii capitale la instalaţia de iluminat public;

Acordarea  a  115  loturi  de  teren  tinerilor,  în  baza  Legii
15/2003.
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2004 – 2008

Repararea drumului de piatră Limanu – Hagieni;

Înfiinţare Reţea de distribuţie apă potabilă, având o lungime
totală de 4,5 km în satul Hagieni;

Au  început lucrările la proiectul Reţele de apă în zonele
III, IV, V;

Înfiinţare reţele electrice în zonele I şi III;

Modernizare instalaţii de iluminat şi Limanu şi Hagieni;

Transport şi colectare selectivă deşeuri menajere. Au fost
achiziţionate două autogunoiere noi, 1.800 de publele şi 3.000
de containere;

Amenajarea a două parcuri verzi;

Reparaţii capitale la Căminul Cultural;

Reţele electrice de joasă tensiune, zona III Limanu.

2008 – 2012

Întocmire documentaţie accesare fonduri europene pentru reţele
de canalizare ape menajere;

Finalizare lucrări Reţele de apă potabilă;

Drumuri:  elaborare  proiecte  de  asfaltare  pentru  toate
drumurile  din  intravilanul  comunei  Limanu;

Recompartimentarea şi modernizarea sediului Primăriei Limanu;

Proiect de simplificare şi accesabilitate pentru serviciile
prestate în folosul cetăţenilor;

Primăria şi Consiliul Local au acordat tinerilor 382 de locuri
de casă.



2012 – 2016

Proiect canalizare ape menajere;

Proiect reţele de distribuţie gaz metan, aflat, în prezent, în
stadiu de avizare;

Proiect Grădiniţă cu program prelungit, pentru care a fost
aprobată în urmă cu câteva zile finanţarea de 500.000 de euro;

Asfaltare drumuri intravilan.

Zona 2 Mai

2000 – 2004

Înlocuirea mobilierului vechi de peste 30 de ani din Şcoala
Generală şi Grădiniţa 2 Mai;

Finalizarea reţelelor de apă în zona III, începute în 1997 şi
abandonate la stadiul de 35% realizare din lipsă de fonduri;

Pietruirea a 3,7 km de drum de pământ;

Pietruirea şi acoperirea cu strat asfaltic a 4 km de drumuri
de pământ în 2 Mai şi

Vama Veche;

Construirea unei grădiniţe moderne;

Construirea unui Cabinet Medical;

Alocare teren pentru construirea bisericii din Vama Veche;

Înfiinţarea Secţiei de Gospodărire Comunală;

Sprijinirea tinerilor concesionari de locuri de casă din 1995,
1998 în a deveni proprietari ai acestor terenuri, propunând
plata a 10% din valoarea de piaţă a terenului;

Acordarea a 150 loturi de teren pentru case, tinerilor.



2004 – 2008

Accesare   fonduri  europene  pentru  asfaltarea  a  5,5  km  de
drumuri 2 Mai şi Vama Veche;

Înfiinţare reţele noi de apă potabilă în zonele IV, V, VI,
Vama Veche;

Modernizare instalaţii de iluminat;

Transport  şi  colectare  selectivă  deşeuri  menajere.  S-au
achiziţionat 1.800 de pubele, 333 containere;

Amenajarea a două parcuri verzi: parcul de la piciorul digului
mare din 2 Mai, în suprafaţă de 1.000 mp, parcul de lângă
stadionul 2 Mai, în suprafaţă de 4.000 de mp;

Pistă  comună  pentru  pietoni  şi  biciclete  între  2  Mai  şi
Punctul de Frontieră Vama Veche, 6 km;

Întocmire  documentaţie  accesare  fonduri  pentru  proiectul
Canalizare ape menajere;

Acordarea a 143 de loturi de teren pentru case tinerilor.

2008 – 2012

Realizare  Reţele  de  canalizare  ape  menajere,  valoare  7,5
milioane de euro;

Finalizare lucrări reţele de apă în zonele III, IV, V, Limanu,
zona VII 2 Mai, strada

Mihail Kogălniceanu din 2 Mai;

Asfaltarea  a  5,5  km  de  drumuri  în  2  Mai  şi  Vama  Veche,
respectiv străzile Ion Creangă, Margaretei, Steaua de Mare,
Tudor  Vladimirescu,  Albatros,  Meduzei,  Zambilelor  din  Vama
Veche şi străzile Alexandru Ioan Cuza, Gheorghe Bunoiu din 2
Mai;



Finalizare lucrări Sediu administrativ din 2 Mai al Primăriei
Limanu;

Sistematizarea şi trecerea în intravilan a suprafeţelor de
teren dintre 2 mai şi Vama Veche, situate la vest de DN 39,
200 ha şi a suprafeţelor de teren situate la sud de Vama Veche
şi la este de DN 39, 100 ha.

2012 – 2016

Finalizare lucrări de Colectare ape menajere în localităţile 2
Mai şi Vama Veche, punerea în funcţiune a tronsonului Vama
Veche;

Realizarea  reţelelor  de  extindere  distribuţie  energie
electrică  şi  iluminat  public  în  zona  VII  din  2  Mai;

Proiect de modernizare a drumului agricol ocolitor 2 Mai –
Vama Veche. Lungime 6,6 km, valoare 0,8 milioane de euro,
lucrări finalizate;

Elaborare Proiect Reţele de distribuţie gaz metan, în avizare;

Elaborare Proiect şi documentaţie accesare fonduri europene
pentru reabilitare

Cămin Cultural,valoare 500.000 de euro, bani aprobaţi în urmă
cu câteva zile;

Asfaltarea  străzilor  Islazului,  Aurel  Vlaicu  şi  Aleea
Portului,  obiectiv  realizat  în  proporţie  de  80%;

Asfaltarea tuturor străzilor, lucrări care vor începe luna
viitoare.



RAJA  Constanţa  inaugurează
Stația  de  epurare  nouă  în
localitatea Hârşova
4 iunie 2016 18:56
Urmare eforturilor noastre susținute permanent de Ministerul
Fondurilor  Europene,   Consiliul  Județean  Constanţa  și
autoritățile  locale,  cu  onoare  vă  aducem  la  cunoștință
finalizarea  investiției  “Stație  de  epurare  nouă,  inclusiv
treaptă  terţiară  –  localitatea  Hârşova”  judeţul  Constanţa,
unul  dintre  obiectivele  Proiectului  „Reabilitarea  şi
modernizarea sistemului de alimentare cu apă şi canalizare în
regiunea Constanţa şi Ialomiţa”.

În  acest  context,  RAJA  Constanţa  va  găzdui  ceremonia  de
inaugurare a investiției  menționate, eveniment care marchează
o nouă etapă de progres tehnologic, de ridicare a calității
serviciilor către comunitățile din zonă, premise menite să
asigure  o  dezvoltare  durabilă  în  domeniul  nostru  de
activitate.

 

„O dulceaţă de caracter”
4 iunie 2016 18:56
În perioada noiembrie 2015-mai 2016, 24 de elevi din clasa a I
a B de la  Liceul Teoretic “Callatis”  au participat la
proiectul judeţean „O dulceaţă de caracter ”.

Proiectul  de  consiliere  educaţională  este  implementat  de
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Centrul  Judeţean  de  Resurse  și  Asistenţă  Educaţională
Constanţa în parteneriat cu 20 de unităţi şcolare din judeţ.
Scopul proiectului a constat în sprijinirea socio-educativă a
copiilor  în  vederea  înţelegerii,  practicării  şi  aprecierii
trăsăturilor pozitive de caracter.

În Liceul Teoretic Callatis, proiectul a fost coordonat de
profesor  psiholog  Carmen  Faliboga  în  echipă  cu  profesorul
pentru învăţământ primar Minodora Ungureanu.

”Prin activităţile derulate copiii au conştientizat importanţa
trăsăturilor  pozitive  de  caracter  –  sinceritate,  bunatate,
harnicie,  ascultare,  blândeţe,  iertare  –  pentru  o  relaţie
armonioasă cu sine şi cu ceilalţi”, ne-a declarat psiholog
Carmen Faliboga, coordonatorul proiectului.

S-a pus în funcţiune sistemul
de  supraveghere  video,  la
Mangalia
4 iunie 2016 18:56
Primăria municipiului Mangalia a pus în funcţiune, recent,
sistemul de supraveghere video a oraşului pentru a sprijini
activitatea  Poliţiei  şi  Jandarmeriei,  în  combaterea
fenomenului infracţional. „Până acum, sunt deja funcţionale 80
de  camere,  aflate  în  perioada  de  probe  tehnologice.  Se
lucrează în continuare pentru a finaliza întregul proiect,
care  prevede  400  de  camere  de  supraveghere,  în  oraş  şi
staţiuni”, a precizat primarul Radu Cristian. El a mai spus că
aceste camere sunt montate în cele mai nevralgice zone ale
oraşului, în apropierea unităţilor de învățământ şi centrelor
comerciale,  intersecţii  şi  străzile  cu  risc  infracţional.
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„Sistemul  de  monitorizare  video  este  interconectat  cu
dispeceratele  instituțiilor  abilitate  pentru  intervenţii
rapide,  în  vederea  identificării  persoanelor  care  comit
infracţiuni”, a completat edilul Mangaliei.

Transparență…  opacă.
Cheltuirea banului public, un
secret bine păzit de primarul
Radu
4 iunie 2016 18:56

După  o  activitate  destul  de
îndelungată la Garda Financiară,
care  avea  ca  obiecte  de
activitate  verificarea  și
sancționarea agenților economici
care  făceau  greșeli,  în  care
timp de 7 ani a deținut funcția
supremă,  este,  oarecum,  firesc

să ai o atitudine severă, dură, lipsită de compasiune. Venit
în 2012 la Primăria Mangalia, edilul Cristian Radu nu a vrut
să renunțe la aceste comportamente, nedorind să înțeleagă și
să  învețe  că  administrația  publică  nu  înseamnă  controale,
amenzi,  intimidare,  ci  compasiune,  diplomație,  inițiativă
constructivă și mult calm.

În  cei  4  ani  de  mandat,  edilul  s-a  purtat  cu  cetățenii,
consilierii locali, agenții economici, dar și reprezentanții
instituțiilor publice ca și cum ar fi într-o continuă campanie
de urmărire, verificare, amendare și apostrofare. Mai mult
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decât atât, pe durata întregului mandat a păstrat cu îndârjire
doar pentru domnia sa și echipa din dotare secretul cheltuirii
banului public și gestionării fondurilor europene.

Deși s-a lăudat în campania 2012 că va fi transparent, a
demonstrat după ce s-a văzut pe scaunul de primar, că poate
duce discreția până la paroxism.

În cei patru ani de mandat, primarul nu a organizat nicio
conferință de presă și nici nu a
furnizat  jurnaliștilor  multe
dintre  informațiile  solicitate.
În  plus,  deși  potrivit  legii
reprezintă Executivul, a refuzat
să  recunoască  autoritatea
Consiliului  Local,  structură
deliberativă.  Prin  urmare,  a
refuzat să pună la dispoziția consilierilor locali date despre
contractele încheiate, pentru care s-au cheltuit sume mari din
bugetul local, despre execuția bugetară, despre destinația pe
care au avut-o banii proveniți din încasarea taxelor speciale.

În schimb, nu a ezitat să sară la gâtul consilierilor, să-i
învinovățească pentru orice, să-i jignească, amenințe și chiar
șantajeze public în timpul ședințelor filmate cu scoaterea
unor dosare despre investițiile sau achizițiile acestora dacă
nu îi sunt votate proiectele!

 

Decizii haotice, costuri uriașe, rezultate (0) zero!

 

Să recapitulăm ce nu a dorit, printre altele, primarul Radu ca
cetățenii  Mangaliei  să  afle,  pe  modelul:  alesul  nostru,
stăpânul nostru:

– Ce valoare au avut onorariile avocaților care au reprezentat
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Primăria Mangalia în mai multe litigii? Deși Primăria are
destui  juriști,  s-au  preferat  serviciile  unei  case  de
avocatură,  ale  cărei  onorarii  nu  au  fost  deloc  ieftine.
Consilierii locali au solicitat primarului situația exactă a
contractelor, însă nu s-au ales decât cu jigniri și acuzații
aberante.  Sursele  noastre  ne-au  spus  că  valoarea  tuturor
contractelor ar fi de 1,7 milioane de euro, bani alocați de la
bugetul local!

Cel mai răsunător este procesul pierdut la prima instanţă cu
Primăria Limanu, pentru stabilirea graniței, care ne-ar fi
costat, pe noi, cetățenii, 1. 290 000 de lei (250874/2014 DOS
9286/118/2013 Grăniţuire Limanu), asta în timp ce primarul din
Limanu și-a plătit avocații cu mai puțin de 30.000 de lei! Un
alt exemplu, dosarul pentru stabilirea graniţei cu 23 August,
250866/2014 DOS 1604/118/2014 a cărui valoare s-ar fi ridicat
la 900 000 de lei.

– De ce a fost nevoie să fie schimbate de mai multe ori
programele de calculator pentru Serviciul Taxe și Impozite din
cadrul Primăriei Mangalia? Cât au costat acestea și care a
fost utilitatea lor, în condițiile în care mii de cetățeni și
agenți economici bun-platnici s-au trezit victime ale erorilor

de  calculator  care  i-au  scos
restanțieri?!  Culmea  este  că
Primăria  nu  și-a  recunoscut
nicio  secundă  vina,  dimpotrivă
tot oamenii au fost nevoiți să
dovedească că nu au datorii, cu
chitanțe vechi și de 3 ani! Cei
care nu au găsit chitanțele, au

plătit aceleași taxe, impozite ori amenzi de 2 ori!

–  Câți  bani  s-au  strâns  din  taxele  speciale  de  promovare
turistică, verde și de liniște și cum au fost folosiți pentru
turismul din sudul litoralului, aflat, în prezent,  în colaps?

– De ce a fost nevoie ca numărul de angajați din Primărie, să

http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2016/05/DSC_6679.jpg


fie mărit exagerat, măsură ce a presupus, evident, cheltuieli
mai mari cu salariile?

–  Cât  au  costat  săpăturile  făcute  în  cadrul  proiectului
abandonat, în prezent, ”Istorie la malul mării” ce avea în
vedere conservarea și punerea în valoare a Cetății Callatis?

–  De  ce  a  fost  începută  cu  întârziere  reabilitarea  Aleii
Teilor, proiect în cazul căruia termenul a expirat de 2 ori,
iar,  în  prezent,  se  derulează  cu  pași  de  melc  din  banul
public, stuație pe care edilul nu a recunoscut-o niciodată,
nici chiar în intervențiile televizate?

–  De  ce  a  fost  început  tot  cu  întârziere  proiectul  de
amenajare a Parcului Ever Gren, care trebuia finalizat la
sfârșitul anului trecut, pentru care s-a pierdut finanțarea
europeană  și  care  se  face  remarcat  prin  mult  beton  și  o
calitate a lucrărilor slabă?

–    De ce nu au fost acordate bursele sociale și de merit
elevilor,  cu  toate  că  sumele  necesare  au  fost  alocate  de
Consiliul Local toamna trecută?

Având în vedere atitudinea sfidătoare a conducătorului urbei,
cetățenii pot profita de puterea pe care o au o dată la 4 ani,
și îi pot răsplăti sau sancționa prestația avută pe parcursul
acestui mandat, după cum consideră.

Așa cum am mai precizat, Mangalia poate, vrea, cere, dar dacă
va primi ceea ce își dorește, ar trebui să vină din partea
cetățenilor săi neimplicați politic, nu din partea celor care
vânează un interes personal, de moment, care, poate, nici nu
va fi obținut, și nici din partea celor care o uită atât de
rapid după alegeri. Cum spunea cineva, orice promisiune făcută
în campanie, se transformă în minciună după alegeri.

Poate dacă ar realiza câtă putere stă într-un vot, oamenii ar
fi  mai  hotărâți  să-l  ofere  nu  lor,  pentru  un  cadou  sau
favoare, ci Mangaliei, care merită și așteaptă o înnoire și o



ieșire din umbră.

 

 

Proiecte  europene  pentru
instituţiile  de  cultură  din
Mangalia
4 iunie 2016 18:56

Casa  de  Cultură  din  Mangalia,
dar şi Muzeul de Arheologie, ar
putea  intra  într-un  proces  de
reabilitare pe bani europeni, în
cazul în care proiectele ce vor
fi  înaintate  de  administraţia
publică  locală  către  forurile

competente vor fi aprobate. Potrivit conducerii Complexului
Cultural  Callatis,  ambele  incinte  vor  putea  intra  în
reabilitare şi modernizare chiar din toamna acestui an.

La ora actuală, cele două instituţii funcţionează în spaţii
improprii destinaţiei pe care le au. Muzeul de Arheologie
Callatis se află într-o cladire care a avut, în urmă cu ani de
zile, o cu totul altă destinaţie decât cea pe care o are în
prezent,  iar  imobilul  a  rămas  subdimensionat  faţă  de
nenumăratele descoperiri făcute în ultimii ani. “Pentru muzeu
avem aproape finalizat studiul de fezabilitate şi urmează ca,
apoi, să înaintăm proiectul de reabilitare. Este vorba despre
extinderea,  pe  orizintală  şi  pe  verticală,  a  incintei,
protejând, astfel, monumentele aflate în imediata vecinătate,
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care  sunt  expuse  intemperiilor.  Vom  proteja  Mormântul  de
incineraţie, iar expoziţia de bază, aflată în muzeu, va fi
reorganizată  după  un  nou  concept,  care  va  valorifica  şi
celebrul  Mormânt  cu  Papirus”,  ne-a  declarat  dr.  Tatiana
Odobescu, directorul Complexului Cultural Callatis.

Tot  pentru  muzeu  se  doreşte  o  promovare  mai  intensă  a
obiectivelor arheologice, prin achiziţionarea unor echipamente
tehnice moderne, prin care, în special cei tineri, să poată fi
atraşi către istorie. Astfel, aceştia vor putea urmări, cu
ajutorul  realităţii  vituale,  hărţi  interactive,  machete,
reconstituiri ale unor elemente de arhitectură, precum termele
sau apeductele. Un laborator de conservare şi restaurare, unde
descoperirile  din  zona  Mangaliei  vor  fi  puse  în  valoare,
alături  de  spaţii  cu  scop  educaţional  şi  de  studiu,  vor
întregi noua imagine a Muzeului de Arheologie Callatis.

Casa  de  Cultură  este  într-o  stare  avansată  de  degradare:
scaune  vechi,  pereţi  scorojiţi,  o  scenă  tarată,  improprie
spectacolelor, peste care, mai ales în ultima perioadă, din
cauza acoperişului distrus, a ajuns să plouă!

http://editiadesud.ro/wp-content/uploads/2016/05/casa-cultura4.jpg


Dr. Tatiana Odobescu, spune că
instituţia de cultură ar putea
fi reabilitată, la rîndu-i, cu
fonduri europene, prin lansarea
unei noi linii de finanţare POR
2014-2020, cu destinaţia
conservării, protejării,
promovării şi dezvoltării

Patrimoniului Natural şi Cultural, urmând ca spaţiile
interioare, dar şi cele exterioare, să devină locuri de
socializare pentru artişti, dar şi pentru simpli cetăţeni.

Mihai  Petrache:  “M10  Limanu
este  o  echipă  de
profesionişti,  coordonaţi  de
o  doamnă  de  nota  10  –
Liliana-Fevronia Enacache”
4 iunie 2016 18:56
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Pentru început, cine este candidatul
M10 la CL Limanu, Mihai Petrache?

Sunt născut şi crescut în 2 Mai, am 39 de ani sunt căsătorit
şi am un copil. Sunt licenţiat în Drept, dar administrez, în
acelaşi  timp,  şi  o  firma  de  IT  din  Mangalia.  Activez  în
domeniul IT încă din 1999. Atunci m-am angajat prima dată la o
companie  de  gen,  reuşind,  astfel,  să  obţin  mai  multe
calificări  şi  certificări  Microsoft.  Sunt  un  mare  fan  al
vieţii active, al mişcării şi, de ceva timp, am descoperit un
sport minunat alături de o echipă minunată – Callatis Fight
Club Mangalia.

Numiţi  trei  motive  pentru  care  aţi  ales  să  candidaţi  din
partea M10 la CL Limanu.

Îmi place să cred că nu am ales să candidez eu, ci că, mai
degrabă, am ales să fac parte dintr-o echipă care ar putea
schimba soarta acestei comune. Am copilărit în această comună,
o cunosc mai bine ca pe mine însumi. Din păcate, în ultimii
ani, fiecare loc din Vama Veche sau din Limanu care îmi aducea
aminte de copilărie s-a transformat radical. Poate sunt un pic
nostalgic,  dar  nu  mă  mai  regăsesc  în  noua  înfăţişare  a
comunei. Nu mă consider o persoană conservatoare sau cu idei
învechite – ba chiar din contră – dar aceste schimbări prin
care  a  trecut  comuna  Limanu  în  ultimii  ani  imprimă  şi  o
atitudine negativă din partea locuitorilor, şi mă refer în
special la cei care trăiesc aici, nu la cei care au numai
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interese materiale în zonă. Şi, când spun transformări, mă
refer în special la Vama Veche şi 2 Mai. Limanu şi Hagieni,
care din punctul nostru de vedere, au un potenţial turistic
extraordinar, au fost neglijate total de toate administraţiile
de până acum.

Care crezi că sunt punctele forte ale sudului litoralului pe
care, în calitate de viitor consilier local, le-ai putea pune
mult  mai  bine  în  valoare,  pentru  a  atrage  fonduri  şi
investitori  în  vederea  dezvoltării  comunei?

Bineînţeles, infrastructura. Aici, cel puţin, suntem unanim de
acord.  Şi,  poate  mă  repet,  dar  mă  refer  în  special  la
drumurile din Limanu şi Hagieni. Este păcat că o zonă atât de
pitorească nu poate fi traversată decât la pas. Ar fi destul
de multe aspecte care ar trebui atinse: electrificarea zonelor
noi, canalizarea, gazele etc.. Din păcate, însă, o mare putere
constă şi în voinţa oamenilor din comună, care ne vor ajuta să
ne atingem proiectele propuse. Bineînţeles că nu vor fi bani
destui pentru tot ce ne-am propus, dar lucrurile măreţe încep
întotdeauna de jos şi se fac cu paşi mărunţi.

Din ceea ce cunoaşteţi, din discuţiile cu oamenii, care sunt
problemele identificate în cele patru localităţi?Şi, o dată
identificate, care sunt soluţiile propuse de candidaţii CL din
partea M10?

Problemele pot fi aflate de la oameni doar dacă nu le cunoşti
deja. Sunt o gramadă de probleme de la caz la caz: bătrânii cu
venituri modeste vor ajutoare mai multe (ajutor social, bani
de  lemne,  bilete  de  transport,  bilete  de  tratament  etc),
tinerii  vor  terenuri  de  casă,  cei  care  şi-au  făcut  deja
locuinţe le vor racordate la reţelele de utilităţi, părinţii
cu copii de şcoală sau grădiniţă vor instituţii de învăţământ
cu dotari decente (spaţii de joacă, săli de sport, etc). Iar
acestea sunt doar o mică parte din problemele cetăţenilor.
Sunt  conştient  că,  acela  care  va  ajunge  să  conducă
administraţia locală în următorii patru ani va avea o sarcină



extrem de dificilă. Soluţiile sunt relativ simple când sunt
bani,  iar  rezolvarea,  cel  puţin  în  cazul  nostru,  ar  fi
atragerea de cât mai multe fonduri europene posibile. Pentru
asta  este  nevoie  de  mult  profesionalism  din  partea
administraţiei locale, astfel încât să nu se piardă aceste
fonduri, din motive de incompetenţă, cum suntem obişnuiţi să
se întâmple de cele mai multe ori.

Cum aţi caracteriza lista candidaţilor M10 la CL, cine sunt
cei pe care partidul îi propune pentru executivul din Limanu?

N-aş caracteriza-o ca pe o “listă”, ci, mai degrabă ca pe o
echipă. O echipă de profesionişti, de oameni curajoşi şi cu
viziune, şi ma refer la un proiect pe termen lung, coordonat
de o doamnă de nota 10 – Liliana-Fevronia Enacache.

În încheiere, transmiteţi un mesaj celor care, pe 5 iunie, vor
ieşi la vot!

Sigur! Cum am spus şi mai înainte, lucrurile măreţe încep de
jos şi se fac cu paşi mărunţi. Avem nevoie ca dumneavostră să
ne acordaţi încrederea, pentru a putea face primul pas din cei
mulţi pe care dorim să-i facem împreună!

Din cauza condițiilor meteo,
RAJA Constanța are pregătite
57 de echipe de intervenție
4 iunie 2016 18:56
În urma atenționărilor meteo, la nivelul SC RAJA SA s-au luat
toate  măsurile  necesare  pentru  a  se  putea  interveni  cu
promptitudine. Astfel, la nivelul municipiului Constanta, dar
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și în restul judetului, au fost pregatite sa intervina 57 de
echipe de intervenţie dotate cu wome, vidanje și pompe de mare
putere.

Până  la  această  oră,  din  cauza  ploilor,  la  dispeceratul
societăţii  s-au înregistrat 27 de reclamații privind sistemul
de canalizare stradal din Constanţa. Sesizările au   au venit
din cartierele Km 4-5, Coiciu, Faleza Nord si Poarta 6 si de
pe bulevardele Ferdinand, Lapusneanu și Soveja. Echipele de
intervenție au răspuns la toate aceste solicitări și multe
dintre ele au fost deja rezolvate.

Mai mult, lucrătorii au intervenit și în zonele sensibile ale
orașului, pe strada Ahile Mihail și în zonele Delfinariu și
Dacia.

Facem un apel către toţi abonaţii care înregistrează probleme
la  sistemul  de  alimentare  cu  apă  potabilă  şi  canalizare,
pentru remedierea acestor situaţii într-un timp cât mai scurt
să sesizeze toate avariile apărute la dispeceratul societăţii
la numărul de telefon 0241.66.44.44.

 

Grădina de Vară Neptun, încă
un  sezon  cufundată  în
boscheţi  şi  abandon  total…
(galerie foto)
4 iunie 2016 18:56
Pentru cei crescuţi la Mangalia sau pur şi simplu pentru cei
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care şi-au petrecut vacanţele în sudul litoralului, era, în
urmă cu ani de zile, una dintre atracţiile serilor lungi de
vară: era Grădina de Vară din Neptun. Pe scena ei, a Grădinii,
scena  copilăriei  noastre,  au  urcat,  deopotrivă,  actori,
interpreţi de muzică uşoară şi populară, dar şi manelişti care
au  răspuns  tuturor  gusturilor  clienţilor  din  staţiunile
sudice. Astăzi, ca mai întreaga zonă, Grădina de Vară a ajuns
o  ruină.  Leagăn  al  vegetaţiei  luxuriante,  al  mizeriei  şi
pustiului. Florile din boscheţii cât casa, tufele de soc şi
trandafirii sălbatici, au început să acopere goliciunea şi
putreziciunea tribunelor abandonate, în paragină. Pustiul şi
liniştea Grădinii, în perfectă concordanţă cu pustietatea din
Neptun, o staţune care, parcă, a murit, dar care nu a aflat,
încă…
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„Frog’s  House”,  vacanţă  în
mijlocul naturii, pentru cei
mici, dar şi pentru cei mari!
4 iunie 2016 18:56

 Avantajele  vacanţei  petrecute
în  mediul  rural  sunt  de
necontestat: aerul curat creşte
pofta  de  mâncare  a  copilului,
alimentele  sunt  100%  naturale,
pline de savoare, diversificate,
somnul este cel mai dulce după o
zi  plină  de  alergătură  şi
distracţii. „Frog’s House” este
locul  unde  copiii  renunţă,
pentru câteva clipe, ore, zile,
la  laptop,  tabletă,  jocuri  pe

televizor, în favoarea mişcării în aer liber. Este locul unde
animalele şi plantele capătă respect în fata copiilor. „Frog’s
House” este locul unde adulţii şi vârstnicii pot scăpa de
monotonia orașului, este locul în care se pot relaxa prin
mişcare, locul în care te poţi încărca cu energie pozitivă.

La noi, cei mici vor descoperi un mod de viaţă mult mai
liniştit,  departe  de  televizor  şi  jocurile  video  de  pe
calculator, vor putea observa armonia naturii, îşi pot face
prieteni  noi,  vor  putea  învăţa  lucruri  minunate  despre
animalele domestice, despre broaşte ţestoase, grădinărit sau
diverse munci agricole.

Pentru detalii referitoare la programarea grupurilor, cu sau
fara  cazare,  ne  puteţi  contacta  telephonic  la  numărul  de
telefon 0726120931. Recomandăm ca programările să se facă din
timp, pentru a evita suprapunerea grupurilor. Va asteptam cu
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drag!

Activităţile Frog’s House

– Cunoaşterea animalelor domestice;
– Istoria Cetăţii Albeşti;
– Drumeţie la cea mai cunoscuta peştera din zonă;
– Cazare GRATUITĂ (doar pentru grupuri);
–  Mâncare  gătită  la  ceaun  cu  legume  BIO,  din  gospodăria
proprie;
– Ateliere de creaţie şi petreceri tematice;
– Vizitarea rezervaţiei de bujori şi observarea broaştelor
ţestoase dobrogene în habitatul lor natural

– Ateliere de creaţie şi multe alte surprize!
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